
PROTOKÓŁ NR 5/2017 

z posiedzenia Młodzieżowej Rady Gminy 

 w Nowym Mieście nad Pilicą 

w dniu 12 października 2017r. 

 

 W posiedzeniu udział wzięli członkowie Młodzieżowej Rady Gminy 

wg załączonej listy obecności do niniejszego protokołu oraz: 

 

1. Burmistrz Miasta i Gminy   p. Mariusz DZIUBA 

2. Przewodniczący Rady Miejskiej  p. Tomasz PIETRUCHA 

3. Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Elżbieta ZARAŚ 

 

Posiedzeniu przewodniczył p. Tomasz Pietrucha – Przewodniczący Rady Miejskiej. 

 

Przyjęto następujący porządek posiedzenia: 

1. Ukonstytuowanie się Młodzieżowej Rady Gminy, omówienie Statutu, regulaminu 

pracy oraz powołanie przewodniczącego. 

2. Lokalizacja bezpłatnych stref Wi-Fi na terenie miasta. 

3. Sprawy różne.  

PKT 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej w imieniu Rady Miejskiej  i Pana Burmistrza 

przywitał wszystkich członków, zarówno tych nowych jak i należących już do 

Młodzieżowej Rady Gminy. Omówił jak wygląda procedura obecnego składu rady, 

ponieważ nowi członkowie stanowią dwie trzecie składu rady, zaproponował wybory 

nowego prezydium ,oczywiście przy rezygnacji osób pełniących tę funkcję.  

Następnie oddał głos panu Burmistrzowi. Witając wszystkich jeszcze raz wspomniał, 

że jest to taki okres w ich życiu, gdzie po raz pierwszy mogą aktywnie uczestniczyć 

w życiu samorządu a nawet decydować, co tutaj na terenie naszej gminy się dzieje 

i mieć na to jakiś wpływ. Wielu z was nie ma jeszcze osiemnastu lat, a będzie mogło 

podpowiadać jak zarządzać nasza gminą. My będziemy się starać wysłuchiwać 

waszych rad. Chcemy was słuchać i pomóc wam w miarę możliwości i zgodnie 

z procedurą zrealizować wasze oczekiwania, oczywiście jeśli pozwolą nam 

to finanse. Liczymy na wasze pomysły i chcemy z nich korzystać. Będąc 

na spotkaniach na wsiach mówiłem, że tam gdzie są większe skupiska i mamy tam 

budynki po byłych szkołach podstawowych będziemy robić świetlice z których 

będziecie mogli skorzystać. Jeśli chodzi o Nowe Miasto mamy kilka nowych 

projektów na następny rok. Są one zgłoszone do Ministerstwa Sportu. To między 

innymi dzięki wam, waszym podpowiedziom, zauważyliście, że na terenie byłej 

jednostki jest teren, który można by zagospodarować na plac zabaw, teren sportowy. 

To wy podsunęliście pomysł na zagospodarowanie terenu na plaży, mamy już na 

niego projekt, który zaczniemy realizować w przyszłym roku. Macie dobre pomysły 

i liczymy na nie. Mamy również Radę Seniorów, która ma też swoje pomysły, prośby. 

Nie zawsze jesteśmy w stanie je zrealizować. Na wszystko nie wystarczy nam 

budżetu. Musimy robić tak, by wybrać te najważniejsze i najpotrzebniejsze. 



Z biegiem czasu te pozostałe też będziemy chcieli  zrealizować. Cieszę się, że 

jesteście w tym gronie. Zostaliście wybrani z całej rzeszy uczniów. Mamy sesje, w 

których uczestniczą wasi przedstawiciele i w punkcie wolne wnioski możecie 

wyrazić wasze potrzeby, jak również wcześniej na podstawie złożonego pisma. 

Gratulując jeszcze raz wyboru, życząc dobrych pomysłów i dobrej współpracy oddał 

głos Przewodniczącemu Rady Miejskiej. Po krótkim objaśnieniu organizacji i trybu 

działania Młodzieżowej Rady odbyło się wręczanie przez pana Burmistrza oraz 

przedstawicieli Rady Miejskiej zaświadczeń nowym członkom stwierdzających 

przynależność do Młodzieżowej Rady Gminy. Następnie zrobiono pamiątkowe 

zdjęcie. Po rezygnacji z pełnionych funkcji przez Wiceprzewodniczącą i Sekretarza, 

głos zabrał Przewodniczący Rady Miejskiej i poprosił o przejście do wyborów. 

Na 15 radnych stan osób wynosi 13 i posiedzenie jest prawomocne. 

Na przewodniczącą zaproponowano Wiktorię Pakułę oraz Macieja Krausa. Obie 

osoby wyraziły zgodę. Przystąpiono do jawnego głosowania za podniesieniem prawej 

ręki. Na Wiktorię Pakułę głosowało 9 osób, na Macieja Krausa 3 osoby. 

Przewodniczącą została Wiktoria Pakuła. 

Na Wiceprzewodniczącego zaproponowano Jakuba Dworakowskiego, który wyraził 

zgodę. W związku z brakiem innej kandydatury przeprowadzono jawne głosowanie 

za podniesieniem prawej reki. Ww. propozycja z liczbą 12 głosów została 

jednogłośnie przyjęta. 

Na Sekretarza zaproponowano Agnieszkę Bąk, która wyraziła zgodę. W związku  

z brakiem innej kandydatury przeprowadzono jawne głosowanie za podniesieniem 

prawej reki. Ww. propozycja z liczbą 12 głosów została jednogłośnie przyjęta. 

 

PKT 2 

Głos zabrała Przewodnicząca Młodzieżowej Rady Gminy prosząc o propozycje 

lokalizacji bezpłatnych stref Wi-Fi. Przewodniczący Rady Miejskiej objaśnił, że jest 

to jedna z propozycji jaka padła ze strony Rady Młodzieży na wcześniejszych jej 

posiedzeniach, dotycząca tego co można dla niej zrobić w naszym mieście. 

Nawiązaliśmy kontakt i określiliśmy drogę postępowania oby takowe strefy stworzyć 

w mieście. Jest to realne na początku przyszłego roku według pewnych możliwości. 

Możecie w przyszłości wyjść z propozycją, jeśli uznacie, że takowa strefa jest 

potrzebna w waszych miejscowościach. Słuchamy waszych propozycji. Możecie 

podać np. 5-6 propozycji. Pan Burmistrz dodał, że to będzie zależało od operatora, 

czy będą możliwości techniczne zrobić je tam, czy nie.  Na bieżąco będziecie 

informowani o pracach w tym zakresie. 

Młodzieżowa Rada podała następujące propozycje: Dworzec autobusowy, Plac Ojca 

Honorata Koźmińskiego, Park, przy Orliku, nad Pilicą – Plaża i na Jednostce 

Wojskowej. 

Pan Burmistrz przypomniał, że na Jednostce Wojskowej zaplanowana jest budowa  

w przyszłym roku siłowni, placu zabaw. Być może, jeśli zdążymy to wybudowane 

zostanie boisko, skatepark i strefa Wi-Fi w tym miejscu będzie mile widziana.  

Pani Elżbieta Zaraś zaproponowała wybudowanie tam hali sportowej, by można było 

pograć w siatkę i kosza. Mile widziana byłaby siłownia. Pan Przewodniczący Rady 



Miejskiej poprosił przy okazji o zachowanie czystości w parku i nie tylko. Zwracajcie 

na to uwagę, mówcie innym by dbali o porządek. Jest to miejsce gdzie spotyka się nie 

tylko młodzież ale również całe rodziny z małymi dziećmi. Nasze telefony są  

do waszej dyspozycji.  

PKT 3 

Przewodnicząca Wiktoria Pakuła poprosiła o wnioski, propozycje. Możecie tu mówić 

o wszystkim dodał Przewodniczący Rady, o tym co chcecie zmienić, poprawić, 

zrealizować. Mikołaj Gryzek zaproponował nowe siatki na Orliku piłko-chwyty. 

W związku z powyższym Młodzieżowa Rada Gminy podejmie stosowną uchwałę na 

kolejnym posiedzeniu. Pani Elżbieta Zaraś wystąpiła z wnioskiem - pomysłem takiej 

służby wolontariatu pomocy osobą starszym. Osób samotnych, które nie maja 

rodziny mamy dużo, Zachęcam do pomocy takim osobą. Jest nowa pani dyrektor 

MGOPS i może ona was naprowadzi jak to zrobić. Musicie tylko dokładnie przed 

podjęciem takiego wniosku przemyśleć czy podołacie temu. Zrobienie czegoś dla 

drugiego człowieka, to dobra inicjatywa. Każdy z nas kiedyś będzie starszy. 

Przewodnicząca Wiktoria Pakuła stwierdziła, że jest to bardzo dobry pomysł, kwestią 

jest tylko to, czy ktoś podejmie się takiej odpowiedzialności. Głos zabrał  

Pan Burmistrz, stwierdzając, że kwestiom  jest znalezienie odpowiednich 

wolontariuszy. Musicie to dobrze przemyśleć. To co powiedziała Pani doktor jest 

bardzo ważnym problemem u nas. Jest bardzo dużo osób samotnych i starszych 

zarówno w mieście jak i w terenie. Są osoby , które często nie wychodzą z domów, 

gdyż nie pozwala im na to stan zdrowia. Osobami tymi zajmuje się na pewno opieka, 

ale myślę, że od czasu do czasu osoba młoda, która zrobiłaby im zakupy przydałaby 

się. Sama rozmowa z takimi ludźmi, to dla nich bardzo dużo. Zapewne osoba taka 

cieszyłaby się z tego, że została zauważona i dostrzeżona. Pani Elżbieta Zaraś dodała, 

że osoby starsze są skarbnicą życiowej mądrości i czasami można się wiele od nich 

dowiedzieć. Rodzice są czasami tak zmęczeni i zapracowani, że nie mają czasu 

z nami porozmawiać a dziadkowie zawsze znajdą dla nas czas dodał Pan Burmistrz. 

Przewodnicząca Wiktoria Pakuła zaproponowała, by zorientować się w swoich 

szkołach, czy ktoś chciałby podjąć się  wolontariatu. Ona porozmawia z panią 

kierownik z MGOPS, w tej sprawie jak ona to widzi i na następnym spotkaniu 

podejmiemy jakieś wnioski. Jeśli będziecie mieć w tej sprawie jakieś informacje 

możecie przekazać je mnie lub Wiceprzewodniczącemu czy Sekretarz. 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodnicząca Młodzieżowej Rady Gminy 

dziękując wszystkim za przybycie zamknęła posiedzenie. 

Szczegółowa treść posiedzenia Młodzieżowej Rady Gminy jest zarejestrowana  

na nośniku cyfrowym do dyspozycji w Biurze Rady. 

Protokołowała Przewodnicząca Rady Młodzieży 

Marzanna Krupka Wiktoria Pakuła 
 


